
 

 

 
Valtuustoaloite Unicefin Lapsiystävällinen kunta -malliin osallistuminen 
 
Kaupunginhallitus 16.05.2023 § 96  
  
 

Valmistelija: talous- ja hallintojohtaja Leena Sämpi 
 
Valtuutettu Harri Mäki-Petäjä sekä 13 muuta valtuutettua ja  kaksi 
varavaltuutettua jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa 
17.4.2023 oheismateriaalina olevan valtuustoaloitteen, jossa 
esitetään, että Kannuksen kaupunki hakee mukaan Unicefin 
maksuttomaan Lapsisystävällinen kunta -malliin. 
 
Hallintosäännön 110 §:n mukaan kokouskutsussa mainittujen 
asioiden käsittelyn jälkeen valtuustoryhmällä ja valtuutetulla on 
oikeus tehdä kirjallisia aloitteita kaupungin toimintaa ja hallintoa 
koskevissa asioissa. Aloite annetaan puheenjohtajalle. 
Aloite on sitä enempää käsittelemättä lähetettävä 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Valtuusto voi päättää, että 
aloitteessa tarkoitetun asian valmistelusta käydään 
lähetekeskustelu. 
 
Aloite kuuluu hyvinvointipalveluiden toimialaan. 
 

Kaupunginjohtaja Kaupunginhallitus merkitsee aloitteen tiedoksi ja päättää lähettää 
sen hyvinvointipalveluiden toimialan valmisteltavaksi ja 
päätettäväksi. 
 

Päätös  
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti hyväksyä kaupunginjohtajan 
ehdotuksen asiassa. 

 
 
Hyvinvointipalveluiden lautakunta 14.11.2023 § 35    
140/00.01.02/2023    
 

Valmistelija: hyvinvointijohtaja Johanna Junno 
 
Unicefin Lapsiystävällinen kunta- malliin hakeminen ja siihen 
liittyminen vaativat perusteellisisa selvityksiä ja suunnitelmia sekä 
lisäresurssia jo hakuvaiheessa. Lapsiystävällinen kunta -malli 
koskettaa kaikkia kaupungin toimialoja ja edellyttää kaikilta 
toimialoilta suunnittelutyötä jo valmisteluvaiheessa, ei pelkästään 
hyvinvointipalveluiden toimialalta. Tällä hetkellä 
hyvinvointipalveluiden toimialalla ei ole osoittaa tähän resurssia. 
Lisäksi Lapsiystävällisen kunnan asema vaatii henkilöstöresurssin 
sen koordinoimiseksi ja toteuttamiseksi. Hyvinvointijohtaja on 
selvittänyt Kokkolan kaupungin Lapsiystävällinen kunta -mallin 
tilannetta. Saadun lisätiedon pohjalta ei ole realistista ainakaan 
tässä vaiheessa ja taloustilanteessa lähteä hakemaan 
Lapsiystävällinen kunta -mallia Kannukseen. Tilannetta voidaan 
arvioida uudelleen myöhemmin esim. seuraavaa kuntastrategiaa 
valmisteltaessa.  



 

 

 
Hyvinvointijohtaja  

Hyvinvointipalveluiden lautakunta päättää, että Kannuksen kaupunki 
ei lähde valmistelemaan Unicefin Lapsiystävällinen kunta – mallin 
hakuprosessia. 

 
Päätös  

Hyvinvointipalveluiden lautakunta päätti yksimielisesti hyväksyä 
hyvinvointijohtajan esityksen asiassa. 

 


